

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

**OFFICE DU BACCALAUREAT DU
CAMEROUN**

**COMMISSION INTERNE DE PASSATION
DES MARCHES**

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

**OFFICE DU BACCALAUREAT
DU CAMEROUN**

TENDERS BOARD

NOTICE OF CONSULTATION FOR A QUOTATION REQUEST

**N° _____ /D.C/PU/OBC/CIPM/2023 OF _____ RELATING TO
SECURITY SERVICES FOR THE PERSONNEL AND PREMISES OF THE
OFFICE DU BACCALAUREAT DU CAMEROUN FOR THE YEAR 2023**

1 - Subjet:

The Director of the Office du Baccalauréat du Cameroun hereby launches a quotation request in an emergency procedure for the recruitment of security Service Company to provide security services for his personnel and premises. This invitation to tender is opened to any security company established in Cameroon with proven expertise in the area.

2. Nature of Supplies :

This tender consists of securing personnel and premises of the Office du Baccalauréat du Cameroun.

3. Delivery deadline

The maximum deadline foreseen by the Contracting Authority for the availability of security agents shall be 15 (fifteen) days.

4. Plot

None.

5. Forecast

The estimated budget of the services to be provided is twenty-five million (25 000 000)CFA francs inclusive of taxes, following the preliminary analysis consolidated in the Office du Baccalauréat du Cameroun 2023 financial year.

6. Participation

Participation in this quotation request is opened to any security company established under Cameroonian Law, with proven experience in the domain.

7. Funding :

The services, within the framework of the present invitation to tender, are funded by the current 2023 budget of the Office du Baccalauréat du Cameroun.

8. Provisional security bond :

Each bid shall contain a security bid bond rated at 2% of the provisional amount of twenty-five millions (25 000 000) CFA francs, i.e. seven hundred thousand (700 000) CFA francs. This bond must be issued by a bank or Insurance and Company recognized by the Ministry of Finance, and it shall remain effective for a period of thirty (30) days after the validity period of the tender.

9. Consultation of files

Files can be withdrawn every working day and during working hours (upon publication of this notice) at the Financial and Material Affairs Sub-directorate of the Office du Baccalauréat du Cameroun, P.O BOX 222 305 566/222 305 567.

10.Acquisition of tender documents:

Tender documents may be obtained at the Financial and Material Affairs Sub-directorate of the Office du Baccalauréat du Cameroun, P.O. BOX. 13904. Tél : 222-30-55-66/222-30-55-67 upon presentation of a receipt of payment to CAS-ARMP special account N°335998 under BICEC Bank, of a non-refundable sum of 50 000 (fifty thousand) CFA Francs.

11.Submission of bids

Each bid, drafted in English or in French in seven (07) copies including one (1) original and six (06) photocopies, should be submitted at the Office du Baccalauréat du Cameroun, no later than **16th March 2023** before 12 pm local time, in a sealed envelope. It should be labeled as follows:

**“Notice of consultation for quotation request n°...../D.C/PU/OBC/CIPM/2023
In emergency procedure relating to security services for the personnel and premises of the
Office du Baccalauréat du Cameroun for the year 2023.
To be opened only during the tender opening session”**

12.Admissibility of offers

Under pain of dismissal, the required administrative documents shall be produced in absolutely original or copies certified by a competent administrative authority according to the regulations of the call for bids.

They shall not be older than three (03) months at the time the bids are deposited and burst, or have been produced after the publication of the invitation for bids.

Any bid not meeting the requirements of this notice and tender file shall not be received, specially, the absence of a bid bond issued by a bank or insurance company recognized by the Ministry in charge of Finance. Failure to abide by the models of the tender file will result in the outright rejection of the bid without room for further appeal.

13. Opening of bids

The bids shall be opened in a single phase in the premises of the Office du Baccalauréat du Cameroun on **the 16th March 2023** at 1 p.m, local time by the Internal Contract Committee. Only bidders or their duly mandated representative shall attend the opening session.

14.Main evaluation criteria

14.1 Main eliminatory criteria:

- Absence of one of the requested administrative document 48 hours following the opening of bids;
- Absence of the provisional security bond;
- Presence of forged statements or fake documents;
- Absence of a quantified unit price;
- Absence of an authorization to carry on security activities;
- Technical note inferior to 80/100 consecutive to essential criteria's evaluation ;

14.2 Essential criteria

Assessment of files will be conducted under a binary notation (Yes or No) with an acceptable average of 80% of the main essential criteria as follows:

N°	Essential criteria's evaluation of bids	Notation	
		Yes	No
01	Cumulative turnover for the last three years \geq 50 000 000 (fifty million) CFA francs		
02	The certificate of pre-financing capacity issued by an authorized bank or insurance company by the MINFI amounting to fifteen million (15 000 000) CFA francs		
03	The quality and experience of the bidder's staff (five (05) first agents including two (02) operational managers)		
04	Equipment quality (dogs, communication means and lethal weapons... and summary description of the acquisition source)		
05	References of previous similar services over the last 3 years		
06	The insurance policy of the Security Company on its personnel for any damage they may cause during their work.		
07	The completion deadline of less than or equal to 15 days		
TOTAL			

15.Award

The contract shall be awarded to the bidder whose tender file is in compliance with the above-mentioned main evaluation criteria and endowed with financial solvency added to his supply capacity.

16.Deadline of validity of bids

Bidders remain engaged by their offers for a period of ninety (90) days from the deadline set for submission of offers.

17.Additional information

Additional information on this notice of consultation can be obtained during working hours from the Financial and Material Affairs Sub-directorate of the Office du Baccalauréat du Cameroun, phone number (237) 222 30 55 66/222 30 32 80. Fax : (237) 222 30 55 67, Email : officebaccam@obc.cm within a deadline of 08 (eight) days as from the date of publication of the present quotation request

Yaoundé on,_____

**The General Manager of the Office du Baccalauréat
du Cameroon**

Circular copies

- *MINMAP* ;
- *ARMP* ;
- *CIPM/OBC* ;
- *JDM*.

**OFFICE DU BACCALAUREAT DU
CAMEROUN**

**COMMISSION INTERNE DE PASSATION
DES MARCHES**

**OFFICE DU BACCALAUREAT
DU CAMEROUN**

TENDERS BOARD

CONSULTATION POUR LA DEMANDE DE COTATION

**N°...../D.C/PU/OBC/CIPM/2023 DU.....EN PROCEDURE
D'URGENCE RELATIVE AUX PRESTATIONS DE GARDIENNAGE DES
PERSONNELS ET DES LOCAUX DE L'OFFICE DU BACCALAUREAT DU
CAMEROUN AU TITRE DE L'EXERCICE 2023.**

1. Objet :

Dans le cadre de la protection des personnels et de la sécurité de ses services et bâtiments, le Directeur de l'Office du Baccalauréat du Cameroun envisage de procéder à une demande de cotation en procédure d'urgence relative aux prestations de gardiennage dans son organisme. Toute société de gardiennage implantée en République du Cameroun peut soumissionner pour la prestation concernée.

2. Consistance des prestations

Les prestations de la présente consultation consistent au service de gardiennage des personnels et des locaux de l'Office du Baccalauréat du Cameroun ainsi que des Antennes Régionales de l'Office du Baccalauréat du Cameroun.

A cet égard, je vous invite à soumissionner pour l'exécution de la prestation sus-citée.

3. Délai de livraison

Le délai maximum de livraison prévu par le Maître d'Ouvrage est fixé à 15 (quinze) jours à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de livrer.

4. Allotissement

Sans objet

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel des prestations concernées, à l'issue des études préalables consolidées dans le budget de l'Office du Baccalauréat du Cameroun, est de 35 000 000 (Trente cinq millions) de francs CFA Toutes Taxes Comprises.

6. Participation

La participation à la présente Consultation est ouverte aux sociétés de gardiennage implantées en République du Cameroun.

7. Financement

Les prestations, objet de la présente consultation, sont financées par le budget de l'Office du Baccalauréat du Cameroun, exercice 2023, imputation 2023-0.0.2-7.3.0.0.1-6188.00.

8. Cautionnement provisoire

Chaque Soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission provisoire égale à 2% du montant TTC du coût prévisionnel, soit 700 000 (Sept cent mille) francs CFA délivrée par une banque ou une compagnie d'assurances agréées par le Ministère en charge des Finances et valable pendant trente (30) jours au-delà de la date de validité des offres.

9. Consultation du Dossier

Le Dossier de Cotation peut être consulté aux heures, heure locale, ouvrables à l'Office du Baccalauréat du Cameroun B.P 13904, Tél : 222-30-55-66/222-30-55-67, Sous-direction des Affaires Financières et du Matériel.

10.Acquisition du dossier de consultation

Le Dossier de demande de cotation peut être retiré à l'Office du Baccalauréat du Cameroun B.P 13904, Tél : 222-30-55-66/222-30-55-67, Sous-direction des Affaires Financières et du Matériel, contre présentation d'un reçu de versement de la somme de 50 000 (Cinquante mille) francs CFA non remboursable, effectué dans le « Compte Spécial CAS-ARMP » n°335988 ouvert à la BICEC.

11.Remise des offres

Chaque offre doit être rédigée en français ou en anglais en 07 (sept) exemplaires dont un original et 06 (six) copies marqués comme tels. Les offres doivent parvenir à l'Office du Baccalauréat du Cameroun au plus tard **le 16 mars 2023 à 12 heures**. Chaque offre devra porter la mention :

« **Consultation pour la demande de cotation n°...../D.C/PU/OBC/CIPM/2023
du.....en procédure d'urgence relative aux prestations de gardiennage des
personnels et des locaux de l'Office du Baccalauréat du Cameroun au titre de l'exercice 2023.
A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement** »

Toute offre non produite en 07 (sept) exemplaires et non conforme aux prescriptions de la présente cotation sera déclarée irrecevable.

12.Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par l'autorité administrative compétente conformément aux stipulations du Règlement Particulier du Dossier de Demande de Cotation. Elles doivent dater de moins de 03 (trois) mois ou avoir été établies postérieurement à la date de publication du Dossier de Cotation.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier de Cotation sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque ou une

compagnie d'assurances agréées par le Ministère chargé des Finances ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier de Cotation, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours.

13.Ouverture des plis

L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques et financières aura lieu en un temps dans les locaux de l'Office du Baccalauréat du Cameroun **le 16 mars 2023 à 13 heures précises, heure locale**, par la Commission Interne de Passation des Marchés. Les soumissionnaires doivent assister à cette séance d'ouverture ou leurs représentants dûment mandatés et ayant une parfaite connaissance du dossier.

14.Critères d'évaluation des offres

14.1 Critères éliminatoires

- Absence de l'une des pièces administratives 48 h après l'ouverture des plis ;
- Absence de la caution de soumission ;
- Fausses déclarations ou pièces falsifiées ;
- Absence du sous-détail des prix unitaires ;
- Absence d'un agrément à l'exercice des activités de gardiennage ;
- Note technique inférieure à 80/100 consécutive à l'évaluation des critères essentiels;

14.2 Critères essentiels

Cette évaluation se fera de manière binaire avec un minimum favorable de 80% de l'ensemble des critères essentiels pris en compte. Ces critères porteront sur :

N° d'ordre	Critères techniques d'évaluation des offres	Report d'évaluation	
		Oui	Non
01	Le chiffre d'affaires cumulé des 3 dernières années supérieur ou égal à cinquante millions (50 000 000) de francs CFA		
02	L'attestation de capacité de préfinancement par une banque ou une compagnie d'assurances agréées par le MINFI de montant de (quinze millions) 15 000 000 de francs CFA		
03	La qualité et l'expérience du personnel (cinq (05) premiers personnels dont deux (02) Chefs opérationnels)		
04	La qualité du matériel (chiens, moyens de communication et armes létales... et description sommaire de la source d'acquisition)		
05	Les références des prestations antérieures similaires au cours des 03 dernières années		
06	Police d'assurance de la Société de gardiennage sur son personnel pour les actes dommageables qu'il pourrait causer en exercice		
07	Le délai d'exécution inférieur ou égal à 15 jours		
TOTAL			

15. Attribution

Le Maître d’Ouvrage attribuera le marché au Soumissionnaire dont l’offre a été reconnue conforme pour l’essentiel au Dossier de Cotation et qui dispose des capacités administratives, techniques et financières requises pour exécuter le marché de façon satisfaisante et dont l’offre financière a été évaluée la moins-disante en incluant le cas échéant les réductions proposées.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant **quatre vingt dix (90) jours** à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus à l’Office du Baccalauréat du Cameroun, Tél : (237) 222 30 55 66/222 30 32 80 Fax : (237) 222 30 55 67, Email : officebaccam@obc.cm, Sous-direction des Affaires Financières et du Matériel.

Veuillez agréer, Madame/Monsieur, l’expression de mes sentiments distingués./.

Yaoundé, le _____

**Le Directeur de l’Office du Baccalauréat
du Cameroun**

Ampliations :

- ***MINMAP*** ;
- ***ARMP*** ;
- ***CIPM/OBC*** ;
- ***JDM***.